

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 492b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General and Russian President: Discussion on pan-European co-operation on Human Rights and the Rule of Law

Moscow, 1 July 2008 – At their meeting today, President Dmitry Medvedev and Council of Europe Secretary General Terry Davis discussed the role of Russia in the pan-European architecture, the reform of the European Court of Human Rights and the current priorities of the Council of Europe, which include the fight against terrorism, intercultural dialogue and trafficking in human beings.

"Russia has been a member of the Council of Europe for 12 years and I believe that the membership has brought benefits to Russia as well as to the rest of Europe. In the Council of Europe we are not in the business of giving lectures, we are here to help all our member states to meet our standards of democracy, human rights and the rule of law. Russia has complied with many of its accession commitments and I hope for rapid progress on the remaining ones, starting with the transformation of the moratorium on executions into the abolition of the death penalty by law" said Terry Davis after the meeting.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe et le Président russe : Echange de vues sur la coopération paneuropéenne en matière de droits de l'homme et de primauté du droit

Moscou, 1^{er} juillet 2008 – Le Président Dmitri Medvedev et le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, se sont rencontrés aujourd'hui pour discuter du rôle de la Russie dans l'architecture paneuropéenne, de la réforme de la Cour européenne des droits de l'homme et des priorités actuelles du Conseil de l'Europe, à savoir notamment la lutte contre le terrorisme, le dialogue interculturel et la traite des êtres humains.

« La Russie est membre du Conseil de l'Europe depuis 12 ans et je suis convaincu que cela a eu des effets positifs tant pour la Russie que pour le reste de l'Europe. Au Conseil de l'Europe, nous ne sommes pas là pour faire la leçon, mais pour aider tous nos Etats membres à satisfaire à nos normes en matière de démocratie, de droits de l'homme et de primauté du droit. La Russie a honoré un grand nombre des engagements qu'elle avait pris lors de son adhésion. J'espère que des progrès seront réalisés rapidement concernant les engagements restants, et en premier lieu que le moratoire sur les exécutions sera transformé en une abolition en droit de la peine de mort », a déclaré Terry Davis à l'issue de cette rencontre.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.